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For any celebrations you have so many people to give presents to: your mates, parents,
relatives. It creates a problem of choosing an original present. I think everybody is so tired of
traditional gifts! To my mind, the simplest way out is accessories. They are always different and
can suit everybody. For family members it may seem a good investment if it is expensive
enough and it may definitely help your friends look great at a party.

As for me, I dislike pragmatic, domestic gifts. They may be useful, of course, but when you get a
present, you expect a surprise, not a new kind of washing powder. I do not understand people
who are happy to get kitchen towels, cups, dishes or anything like that. If you do not have any
innovative ideas, buy some perfume or flowers – they are not practical, they are pleasant.

   

Honestly speaking, I`d be glad to get a weekend camping tour even to a local place of interest.
It would be best present and the worst is perfume. Perfume is the ultimate in personal gifts,
even more then accessories. What scent a person chooses is unique and usually very
subjective. It also looks like a last- minute decision which may seem impolite, unless you are
absolutely sure in your choice, which, as I said is rare case.
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Giving and receiving presents can be stressful. A picky person can dislike some gifts or even
worse – give them to somebody else. Horrible! So I found a perfect way out – a gift certificate.
For anyone who  likes shopping it is ideal and you don` t waste time trying to find something
special. But there are disadvantages  about a gift certificate too. A person may think that you
just didn`t want to be bothered and get offended, so it`s not a universal present after all.

If you can effort it, try not to give things, but experiences as a present. It is not necessary
something very expensive. Tickets to the first night performance or to a new exhibition as an art
gallery, or anywhere else will do fine. It is even better if you can go there together and share
these experiences. Take a camera with you and take pictures. Such a present will leave long –
standing memories which are dear themselves.

Living in a high – tech world, it would not be unusual to buy gadgets as a present. If your friend
commutes, it can be an iPod, if your friend is very busy – an electronic organizer will be an
excellent idea. There are millions of choices and they are not expensive either. Such a present 
can show the person exactly how much thought you put into choosing the perfect gift taking into
account his or her way of life and needs.
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            Задание 1. Понимание основного содержания текста.(базовый уровень.)

Суть задания: нужно установить соответствие между краткими утверждениями и
текстами, предложенным для прослушивания. Утверждения обозначены цифрами 1-7.
Высказывания говорящих буквами A-F. Одно утверждение лишнее.

До того, как текст прозвучит впервые, мы делаем следующее:

    1. Читаем      утверждения и пытаемся определить что их объединяет. (тема,
проблема,      ключевое слово)
    2. Пытаемся      определить чем они отличаются друг от друга. (проблемой,
отношением к      проблеме и т. д.)
    3. В      процессе ознакомления с утверждениями подчеркиваем в них ключевые
слова,      делаем иные пометки, помогающие понять их смысл и различия.
    4. Глядя      на утверждения, пытаемся предвосхитить содержание текста,
подходящего к      каждому из них по смыслу, а также, те ключевые слова на которых,
как нам      кажется, должно строиться высказывание, относящееся к данному
утверждению.

Вы услышите 6 высказываний. Установите соответствие между высказываниями
каждого говорящего A- F и утверждениями 1 – 7. Используйте каждое утверждение,
обозначенное соответствующей цифрой, только один раз. В задании есть одно лишнее
утверждение. Вы услышите запись дважды.

    1. Perfume  can` t be a good present for mane      reasons.
    2. Best presents are presents that      create shared memories.
    3. Practical presents are not good      presents.
    4. This sort of presents can be      good for everyone.
    5. Good perfume is the best      present that is always easy to get.
    6. This present is a good way out,      but not always perfect.
    7. Think of a person`s lifestyle      while choosing a present.

До прослушивания текста:

    1. Тема,      которая объединяет утверждения – подарки.
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    2. Утверждения      отличаются друг от друга отношением к различным видам
подарков.
    3. Ключевые слова: 1)      perfume, not a good present, reasons 2) present, create,
memories 3)      practical presents 4) present, good for everybody 5) perfume, the best     
present 6) present, a good way out, not always perfect 7) choosing a      present, think, person’s
lifestyle
    4. 1)      скорее всего речь пойдет о причинах, по которым духи не могут быть
хорошим      подарком, ключевые слова на которых будет строиться высказывание:
perfume,      bad, not very good, awful, scent. 2) наверное, речь пойдет о каком-то     
совместном действии в качестве подарка, чтобы об этом остались      воспоминания,
ключевые слова: do together, memory, share, past 3) речь      пойдет о практичных
подарках, подарках для дома или хозяйства, ключевые      слова: home, domestic,
pragmatic,gifts 4) вероятно речь пойдет о подарке      или подарках, которые подойдут
любому человеку, ключевые слова any      person(man), all, everybody 5) речь, видимо,
пойдет о причинах, по которым      духи являются наилучшим подарком по мнению
говорящего, ключевые слова:      excellent gift, best present, perfume 6) речь, скорее всего,
пойдет о      способе легко решить проблему с выбором подарка, ключевые слова: way
out,      easy to buy, choice 7) видимо говорящий будет убеждать, что при выборе     
подарка необходимо учитывать то, какой образ жизни ведет получатель этого     
подарка, ключевые слова: lifestyle, way of life, choose a gift

Во время первого прослушивания:

Отмечаем все возможные варианты: A) 6, 4 B) 3 C) 1,5 D) 6,4 E) 2 F) 7.

Во время второго прослушивания:

Обращаем особое внимание на высказывания, для которых мы выбрали несколько
вариантов ответа и выбираем окончательный вариант: A) 4 B) 3 C) 1 D) 6 E) 2 F) 7.

После второго прослушивания переносим наши ответы в таблицу после задания, вот и
все. Остается только перенести наши ответы в бланк ответов.
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